
Lääne-Harju valla Kogukonnakomisjoni koosoleku protokoll 

 

Aeg: 16.06.2022, kell 18.00-20.00 

Koht: Paldiski, volikogu saal 

Osalejad kohapeal: Andrus Saliste, Guido Leibur, Kalle Kalbre, Krista Maaro, Ilona Gilden, 

Eve Jakobson, Jaana Ojala, Heikki Hõimoja 

Osalejad veebis: Eve-Mai Valdna, Jana Stahl, Kairi Niinepuu-Mark 

Külalisena: Jaanus Saat, Kerli Lambing, Agu Laius 

Koosolekut juhatas Andrus Saliste, protokollis Krista Maaro 

 

Päevakava: 

1. Valla esindajad annavad ülevaate II poolaasta vallavalitsuse tegevuskalendrist. Arutelu, 

kus saaksime komisjonina kaasa aidata, tegutseda (Jaanus Saat, Kerli Lambing ajaline 

plaan ca 1h) 

2. Eakate nõukogu, eakate lahendused Lääne-Harju vallas,(Agu Laius ca 1h) 

3. Ülevaade vahepealsest ajast 

a. Andrus Saliste - Rootsi külastus arukate külade programmi raames (ca 15-20 

min) 

b. Heiki Hõimoja - Itaalia külastus - Ringmajanduse võimalused (ca 15-20 min) 

 

Kokkuvõte: 

1. Vallavalitsuse tööplaani tutvustamine – Jaanus Saat, Kerli Lambing. 

▪ Minuomavalitsus.ee küsimustikule vastamine, tulemus tuli „harju keskmine“. 

▪ Kataloog „Vald täis elamusi“. 

▪ Valla arengukava peab 15.oktoobriks olema muudetud (komisjonilt oodatakse 

koostööd). 

▪ Hooajalise kaubanduse kord (Kloogaranna, Klooga järv). 

▪ Murekoht Väike-Pakrile joogi- ja tarbevee kättesaadavuse loomine. Rahastus olemas, 

puudub võimalus seadmete transpordiks saarele. Tähtaeg läheneb, otsitakse 

transpordivõimalust. 

▪ Kodanikupäeva raames kodanike tunnustamine, oodatakse ettepanekuid. 

▪ PlanPro programmi rakendamine (hetkel kasutavad juba nt Viimsi ja Viljandi vallad). 

▪ Kodulehe arendamine. 



▪ Kommunaalarvete menetlemise automatiseerimine. Alates 20.juunis lähevad võlglaste 

andmed maksehäirete keskusesse. 

▪ Padise klooster SA tuuakse valla allasutuseks. Muutub vaid juriidiline keha, kõik muu 

jääb samaks. 

▪ Rohevalla tegevuskava elluviimine, sh energia- ja kliimakava koostamine, koostöö 

teiste omavalitsustega, kooliprojektid. 

▪ Üldplaneering. 

▪ ÜVK arengukava aja ja asjakohastamine. 

▪ Arhiivi koostamine. 

▪ Õigusaktide ajakohastamine. 

▪ E-taotlusvormide üleviimine SPOKU menetlussüsteemi. 

▪ Reovee kohtkäitluse kontrollplaani koostamine ja selle alusel järelvalve korraldamine. 

▪ Planeeringute menetlemise keskkonna loomine 

▪ Lemmikloomade varjupaiga loomine, koostöös Saue, Saku ja Harku valdadega. 

▪ Ehitus-, lammutus- ja kasutuslubade ning teatiste asutusesisese menetlusprotsessi 

väljatöötamine. Alates 20.juunist asub tööle ehitustalituse juht. 

▪ Lemmikloomade kiibistamine, eterniidi kogumise ringid, koostöö 

uuskasutuskeskusega. 

K. Kalbre – Kui ametnik puhkab, siis võiks teada anda kes asendab. Nt automaatvastus, olen 

puhkusel, selle või selle teemaga pöörduge … poole.  

J. Saat – Puhkuste perioodil võib juhtuda, et üks inimene asendab samaaegselt mitut puhkusel 

olijat. 

K.Kalbre – Süsteem peaks olema, et kui asendajat pole, siis vastutab otsene ülemus. Info võiks 

rohkem liikuda. 

A. Saliste – Hajaasustus programm, kui hästi oli geograafiliselt jaotatud? 

K. Lambing -  Hästi oli, taotlusi tuli rohkem kui ressursse on. 

▪ Teehoiukava loomine. Vallas olemas uus teedenõunik. 

▪ Padise ja Harju-Risti teede ülevõtmine. 

K. Kalbre – Posti tn, Kirja tn. Millal vald endale võtab? 

J. Saat – Hetkel pole plaanis. 



▪ Olukord haridusasutustega 

- Karjaküla lasteaeda pole kavas sulgeda. 

- Lehola kool – oodatakse töörühma ettepanekuid. 

- Ettepanek tehtud, et Klooga kool muuta 9- klassiliseks. 

- Paldiski kooli keelekümblusklass. 

▪ Vaimse tervise teenused kõigile soovijatele. 

▪ Psühhosotsiaalse kriisimeeskonna moodustamine. 

▪ Vallas olevate ukrainlastega on kõik kontrolli all. 

▪ 18.07 avaneb taotlusvoor kodukompostritele ja biojäätmete kogumismahutitele. 

Kompostimise kohta tuleb ka 10. augustil tasuta veebikoolitus. 

H. Hõimoja – Teen ettepaneku, et kogukonnakomisjon võtaks kompostritega tegelemise enda 

kanda (info kogukondadesse laiali jagamiseks). 

 

2. Eakate teema – Agu Laius. 

Ühing „Kuldne liiga“ toimetab üle Eesti. Vt lähemalt https://liiga.ee/ .  

Sotsiaalministeerium on, seoses vanemaealistega, tegutsemistahet täis. Toimub koostöö KOV-

idega ja koostööpartneritega (nt TLÜ). 

G. Leibur – Mis on „Kuldse liiga“ fookus? 

A. Laius – Kindlat eesmärki pole olnud. Praegu on vanemaealiste huvide kaitse edasiviimine. 

G. Leibur – Kas probleemid on kaardistatud? 

A. Laius - Neid on palju uuritud ja kaardistatud. Sotsiaalministeeriumil on koostatud heaolu 

arengukava, mille üheks alateemaks on vanemaealised. 

A. Saliste – Kas „kuldne liiga“ oleks pigem suunamudija või on soov olla teenusepakkuja, 

koostööpartner? 

A. Laius – „Kuldse liiga“ roll on leida KOV-id, kellel on huvi võtta teema tegevuskavasse. 

Eesmärk on käivitada vähemalt kuus näidis KOV-i. Teema on oluline, kuid KOV-ides on raske 

olnud huvi äratada ja kontakte saada. Lääne-Harju vallas saaks olla koostööpartneriks, heaks 

näiteks on kogukonnakomisjon. 

G. Leibur – Kuidas kogukonnakomisjon saaks aidata? 

A. Laius – Soov on teemakogu käimasaamine, mida aktsepteeriks KOV ja volikogu. Nt 

pilootprojekt, Tartu vallas noored ja vanad üheskoos moodustavad kogu, et arutada muresid. 

Meie saame pakkuda ekspertabi. 

- Vanusesõbraliku ühiskonna põhimõtted. 

- Kuhu ressursse suunata. 

https://liiga.ee/


- Kuidas eakaid kaasata sotsiaalellu. 

G. Leibur – Kõigepealt tuleks kaardistada kohapõhised vajadused. 

A. Laius – Meie esmane ootus on kogukonnakomisjoni huvi. Kas komisjonil on üldse huvi 

teemaga tegeleda? 

G. Leibur -  Milline oleks koostöövorm? 

A. Laius – Esialgu tuleks projektist konsultant. 

 

Otsustati, et komisjonil on huvi ja soov eakate teemaga tegeleda. 

 

3. Andrus Saliste ja Heikki Hõimoja ettekanded koos pildimaterjalidega. 

 

 

Järgmine koosolek toimub 25.08.2022 algusega kell 18.00 Paldiskis. 


